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Til rådmannen/administrasjonen i kommunen 
  

Om etablering av et folkehelsebibliotek i Norge 
  
Kommunene ble orientert om publikasjonen ‘Helserådet’ sist høst. Etterat 
Folkehelseinstituttet, av økonomiske grunner, trakk seg som utgiver 1.7.2018, har 
undertegnede klart å fortsette utgivelsene i egen regi med støtte fra leserne, noen 
kommuner og fylkeskommuner samt enkelte organisasjoner og foreninger. I mai i år ble 
jeg tildelt Karl Evangs folkehelsepris for bl. a. mitt arbeid med ‘Helserådet’ gjennom 
mer enn 26 år. 
  
Henvendelsen i dag gjelder imidlertid ikke fortsatte utgivelser av ‘Helserådet’, men noe 
som ‘Helserådet’ kan være en viktig leverandør til, nemlig et eget folkehelsebibliotek i 
Norge. 
  
Det biblioteket som i dag drives av www.helsebiblioteket.no i regi av 
Folkehelseinstituttet, har et emnebibliotek for samfunnsmedisin og folkehelsearbeid 
som ikke er gitt tilstrekkelige utviklingsmuligheter for å registrere aktuelt stoff og å 
søke gjenfinning av stoffet (dvs. utilstrekkelige søkerutiner). Dette skyldes igjen 
Folkehelseinstituttets svært trange økonomi. Vi kan således si at vi ikke har en 
tilfredsstillende bibliotekfunksjon for folkehelsearbeidet i Norge. Dette ønsker jeg å 
gjøre noe med. 
  
Spesielt for folkehelsearbeidet er det at «bredden» blant de som står for 
folkehelsearbeidet i Norge, er stor hvilket henger sammen med det som mange har 
fremhevet de senere årene: premissene for god helse i befolkningen ligger i stor grad 
utenfor helsetjenesten. Et biblioteksystem for folkehelsearbeidet i Norge må basere seg 
på synspunkter og erfaringer fra en lang rekke aktører ute i samfunnet og hvor 
evidensen for at tiltak virker, ofte vil måtte baseres på erfaring. Det er viktig å få 
formidlet erfaringer gjort i én kommune eller ett fylke ut til alle kommuner og alle 
fylkeskommuner. Det er mulig å gjøre kost-nytte analyser også på slike grunnlag. 
  
På denne bakgrunn er det utarbeidet en skisse til et opplegg for et eget 
folkehelsebibliotek i Norge. I sin tur kan det bli aktuelt å legge dette til 
Folkehelseinstituttet, men ikke ennå. Skissen kan leses i ‘Helserådet’ nr. 9/19 (10. mai) 
side 4, som vedlegges. 
  
Undertegnede vil med dette anmode om et tilsagn fra kommunene som vi vil be om 
innbetaling av dersom de tilsagte beløpet er tilstrekkelige til å gå videre med 

http://helseradet-rapport.no/?nltr=MjQ7MjEyO2h0dHA6Ly93d3cuaGVsc2ViaWJsaW90ZWtldC5uby87OzVkMDkzYTE4YTVhODdmZTY2NGVkY2Y4NmQwZDk4MzU4


prosjektet. Da vil det neste skrittet være å fremme søknad også til Gjensidigestiftelsen 
om et bidrag. 
  
Jeg vil be om at kommunen kan gi et slikt tilsagn om et beløp, avhengig av kommunens 
størrelse: 
  
< 5.000 innbyggere: kr. 1.000 
5.000 -10.000 innbyggere: kr. 2.000 
10.000 - 50.000 innbyggere: kr. 3.000 
50.000 – 100.000 innbyggere: kr. 4.000 
> 100.000 innbyggere: kr. 5.000 
  
Tilsagnet kan gis ved at kommunen svarer på denne e-post meldingen og i svaret 
opplyser følgende: 
 
 
• Beløp som det gis tilsagn om:        
• Kommunens navn: 
• e-post adresse som innfrielseskravet skal sendes til: 
 
 
Det bes om svar innen 5. juli som sendes til ande-smi@online.no 

Med hilsen 
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